
Urząd Miejski w Augustowie
Biuletyn Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Augustowie

P R O T O K Ó Ł NR XXVI/08

z obrad XXVI sesji Rady Miejskiej w Augustowie,

które odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 
w Augustowie, ul. 3 Maja 60

w dniu 7 listopada 2008 r.

W obradach sesji wzięło udział 20 radnych – lista obecności w załączeniu. /zał. nr 1/

Ponadto w obradach udział wzięli:

- goście

- dziennikarze

- pracownicy Urzędu Miejskiego w Augustowie

Obrady rozpoczęto o godzinie 8.37 i zakończono o 10.30

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Złożenie sprawozdania przez Burmistrza Miasta.

4. Interpelacje radnych.

5. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmian budżetu miasta na 2008 rok;

b) ustalenia wysokości ekwiwalentu członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Augustowie;

c) rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami;

d) przekazania na rzecz mienia komunalnego nieruchomości gruntowych stanowiących własność Skarbu Państwa;

e) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Augustowa;

f) wyrażenia zgody na używanie herbu miasta Augustowa.

6. Przedstawienie informacji o złożonych przez radnych i pracowników samorządowych oświadczeniach majątkowych.

7. Stanowisko Rady w sprawie projektu „Master plan dla transportu kolejowego w Polsce do 2030 roku”.

8. Odpowiedzi na interpelacje radnych.

9. Przyjęcie protokołu Nr XXV/08 z obrad XXV sesji Rady Miejskiej, 
z 26 września 2008 r.

10.Zapytania i wolne wnioski.

11.Zamknięcie obrad.

Ad. pkt 1

Obrady XXVI sesji Rady Miejskiej w Augustowie otworzył Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej. Powitał Pana Bogdana Dyjuka –
Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Podlaskiego, Pana Wiesława Mursztyna – Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Augustowie, Panią
Renatę Elżbietę Tkaczyk – Naczelnika Urzędu Skarbowego w Augustowie, przedstawicieli prasy lokalnej, pracowników Urzędu Miejskiego na czele 
z Burmistrzem Miasta i jego Zastępcą, kierowników jednostek organizacyjnych, Państwa Radnych i wszystkich przybyłych na sesję Rady Miejskiej 
w Augustowie.

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności na sali znajduje się 18 radnych, co stanowi o prawomocności obrad.

Ad. pkt 2

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby wnieść uwagi, bądź propozycje do przedstawionego
porządku obrad dzisiejszej sesji? /zał. nr 2/

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował dwie zmiany w porządku obrad:

- polegającą na wprowadzeniu dodatkowego punktu i w pkt. 8 rozpatrzenie skargi Pana Andrzeja Usowicza na działalność Burmistrza Miasta Augustowa oraz
Zastępcy Burmistrza, pozostałe punkty ulegną przesunięciu o jeden w dół,

- rozpatrzenie pkt. 6 dot. oświadczeń majątkowych radnych i pracowników samorządowych w pkt 5 w związku z prośbą Pani Renaty Elżbiety Tkaczyk –
Naczelnika Urzędu Skarbowego.

Więcej uwag, ani propozycji nie zgłoszono i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek obrad sesji wraz z
zaproponowanymi zmianami, który w wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania został przyjęty jednogłośnie 20 głosami za.

Ad. pkt 3

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Panu Kazimierzowi Kożuchowskiemu – Burmistrzowi Miasta z prośbą o złożenie
sprawozdania ze swojej działalności od ostatniej sesji Rady Miejskiej.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej działalności od ostatniej sesji Rady Miejskiej, za okres od 29.09.08 r. do

Protokół nr XXVI/08 z obrad XXVI sesji Rady Miejskiej z dnia 7 listopada 2008 r.



Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej działalności od ostatniej sesji Rady Miejskiej, za okres od 29.09.08 r. do
31.10.08 r.

Ad. pkt 4

Interpelacje radnych

Interpelacji nie zgłoszono.

Ad. pkt 5

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 5 porządku obrad, tj. do
przedstawienia informacji o złożonych przez radnych 
i pracowników samorządowych oświadczeniach majątkowych. Pan Przewodniczący odczytał informacje jn.:

- informację Burmistrza Miasta Augustowa o złożonych przez pracowników samorządowych oświadczeniach majątkowych za 2007 rok: „Stosownie do art. 24h
ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym /Dz. U. 
z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zmianami/ informuję, że wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia majątkowego – 33 osoby – złożyły
oświadczenia wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2007 w ustawowym terminie. Po przeprowadzonej analizie nie
wniesiono uwag do złożonych oświadczeń i nie wniesiono uwag do złożonych oświadczeń i nie wniesiono uwag do złożonych oświadczeń i nie podejmowano
żadnych działań.” /zał. nr 3/;

- informację Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku: „Stosownie do art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
informuję, że Pan Leszek Cieślik – pełniący funkcję Burmistrza Miasta do 02.11.2007 r. oświadczenie majątkowe w związku z zakończeniem pełnienia funkcji
Burmistrza Miasta złożył w ustawowym terminie. Ponadto 
Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta od 26.03.2008 r. oświadczenie majątkowe w związku z rozpoczęciem kadencji, oświadczenie majątkowe 
w związku z rozpoczęciem kadencji, oświadczenie majątkowe za 2007 r. /wraz 
z kpią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2007/ oraz oświadczenie wymagane art. 24j wyżej cytowanej ustawy złożył 
w ustawowym terminie, także Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Andrzej Kurczyński oświadczenie majątkowe za 2007 r. /wraz z kpią zeznania 
o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2007/ złożył 
w ustawowym terminie. Po przeprowadzonej analizie nie wniesiono uwag do złożonych oświadczeń.” /zał. nr 4/;

- informację Przewodniczącego Rady Miejskiej w Augustowie o analizie oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej 
w Augustowie. „Analizie poddano 20 oświadczeń majątkowych. Wszystkie oświadczenia zostały złożone w ustawowym terminie, radni złożyli również 
w terminie kopie zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2007. Po Przeprowadzonej analizie nie wniesiono uwag do złożonych
oświadczeń.” /zał. nr 5/

Pani Renaty Elżbiety Tkaczyk – Naczelnik Urzędu Skarbowego poinformowała, iż po dokonaniu analizy przedłożonych 57 oświadczeń majątkowych
stwierdzono, iż zostały one złożone w ustawowym terminie. 
W oświadczeniach nie stwierdzono nieprawidłowości i dlatego nie podejmowano żadnych działań. /zał. nr 6/

Ad. pkt 6a

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6a porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2008 rok. Udzielił głosu Pani Monice Podziewskiej – Skarbnikowi Miasta z prośbą 
o omówienie ww. projektu uchwały.

Pani Monika Podziewska – Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat ww. uchwały?

Pani Joanna Lisek – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM poinformowała, iż Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu 
w dniu 6 listopada 2008 r. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały.

Pan Andrzej Kurczyński - Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy remont pokrycia dachowego w budynku Zespołu Szkół Samorządowych nie powinien
znaleźć się w zadaniach inwestycyjnych?

Pani Monika Podziewska – Skarbnik Miasta odpowiedziała, że nie, ponieważ jest to naprawa przeciekającego dachu.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVI/158/08 
w sprawie zmian budżetu miasta na 2008 rok została podjęta jednogłośnie 
20 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 7/

Ad. pkt 6b

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6b porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Augustowie. Udzielił głosu 
Pani Aldonie Samel – Sekretarzowi Miasta z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały.

Pani Aldona Samel – Sekretarz Miasta omówiła projekt ww. uchwały.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat ww. uchwały?

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVI/159/08 
w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Augustowie została podjęta jednogłośnie 19 głosami za, przy braku głosów
przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 8/

Ad. pkt 6c

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6c porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie rocznego programu współpracy 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami. Udzielił głosu 
Panu Romanowi Krzyżopolskiemu – Kierownikowi Wydziału Edukacji 
z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały.

Pan Roman Krzyżopolski – Kierownik Wydziału Edukacji omówił projekt ww. uchwały i zaproponował, aby pkt 9a par. 5 brzmiał następująco: „rozwijanie
współpracy z miastami bliźniaczymi”, natomiast w projekcie uchwały zapisano: „rozwijanie współpracy z miastami bliźniaczymi Tuusula 
i Porto Ceresio”.



Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat ww. uchwały?

Pan Radny Zbigniew Huszcza zaproponował, aby ww. punkt zapisać następująco: „rozwijanie współpracy z miastami partnerskimi”. Ponadto zapytał, czy pkt 3c
par. 5 mógłby brzmieć następująco: „promowanie najlepszych sportowców i trenerów w mieście w formie nagród i stypendiów Burmistrza Miasta” – zgodnie z
wnioskiem Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu 
i Turystyki RM? /dodano tu: „i stypendiów”/

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta poprosił, aby na razie nie dopisywać: „stypendiów”, ponieważ wprowadzeniu przyznawania stypendiów
towarzyszy dość skomplikowana procedura, o czym powie 
w dalszej części obrad dzisiejszej sesji.

Pani Radna Bożenna Ziemak zaproponowała, aby pkt 3 par. 6 brzmiał następująco: „współorganizacji wspólnych przedsięwzięć”, czyli zmiana polegałaby na
wykreśleniu słów: „z organizacjami”.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, iż najwięcej kontrowersji wzbudza zmiana dotycząca przyznawania stypendiów. Zapytał,
czy Pan Radny Zbigniew Huszcza podtrzymuje swoją propozycję dotyczącą tego zapisu?

Pan Radny Zbigniew Huszcza odpowiedział, iż zgadza się z sugestią Pana Burmistrza, aby na razie nie dokonywać tego zapisu w ww. uchwale.

Pani Radna Bożenna Ziemak wyraziła nadzieję, że jak tylko będzie możliwość powróci się do tematu stypendiów.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVI/160/08 
w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, wraz z zaproponowanymi dwiema zmianami, została
podjęta jednogłośnie 19 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu.
/zał. nr 9/

Ad. pkt 6d

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6d porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie przekazania na rzecz mienia komunalnego nieruchomości gruntowych stanowiących własność Skarbu Państwa. Udzielił głosu Panu
Kazimierzowi Kożuchowskiemu – Burmistrzowi Miasta z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta omówił projekt ww. uchwały.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat ww. uchwały?

Głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVI/161/08 
w sprawie przekazania na rzecz mienia komunalnego nieruchomości gruntowych stanowiących własność Skarbu Państwa została podjęta jednogłośnie 19
głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 10/

Ad. pkt 6e

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6e porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Augustowa. Pan Przewodniczący poinformował, iż zgodnie 
z sugestią Rady Miejskiej ww. sprawą zajmowała się Komisja Rewizyjna RM. Udzielił głosu Panu Patrykowi Palczewskiemu – Przewodniczącemu Komisji
Rewizyjnej RM z prośbą o przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w powyższej sprawie.

Pan Patryk Palczewski – Kierownik Komisji Rewizyjnej RM poinformował, iż Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 16 października 2008 r., po
przeanalizowaniu całości dokumentów, jednogłośnie, 6 głosami, uznała skargę Pana Helge Sonnenburga za bezzasadną.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat ww. uchwały?

Głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVI/162/08 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Augustowa została podjęta jednogłośnie 19 głosami za, przy braku głosów przeciwnych 
i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 11/

Ad. pkt 6f

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6f porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu miasta Augustowa. Pan Przewodniczący odczytał prośbę pana Tadeusza Wasilewskiego zam.
w Augustowie przy ul. Waryńskiego 13 o wyrażenie zgody na używanie herbu miasta Augustowa przez firmę Taxi Osobowe na emblemacie umieszczonym na
taksówce osobowej o numerze bocznym 58. Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 12/

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat ww. uchwały?

Głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVI/163/08 
w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu miasta Augustowa została podjęta jednogłośnie 19 głosami za, przy braku głosów przeciwnych 
i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 13/

Ad. pkt 7

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 7 porządku obrad, tj. do
wyrażenia stanowiska Rady w sprawie projektu „Master plan dla transportu kolejowego w Polsce 2030 roku”. Pan Przewodniczący odczytał ww. stanowisko i
poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag:

„ Z wielkim niepokojem śledzimy losy projektu zakładającego modyfikację Transeuropejskiej Sieci Transportowej /TEN-T/, który przewiduje, że linia E-75 będzie
przebiegała przez Białystok, Grajewo, Ełk, Olecko i Suwałki, a nie przez Białystok, Sokółkę, Augustów i Suwałki, jak pierwotnie planowano.

Nie do przyjęcia, naszym zdaniem, jest argument, że proponowana korekta podyktowana jest m.in. minimalizacją wpływu inwestycji kolejowych na obszarze
objętym programem Natura 2000, gdyż to właśnie trasa przez Grajewo i Ełk przebiega przez unikatowe na skalę światową Bagna Biebrzańskie.

Twierdzenie, że korekta linii E – 75 przyczyni się do zwiększenia spójności Polski północno – wschodniej z centrum kraju brzmi jak ironia, bo przecież północno –
wschodnia część województwa podlaskiego zostanie wyłączona z dostępu do nowoczesnej infrastruktury kolejowej. Jak więc ma wyglądać rozwój połączeń
kolejowych z innymi regionami? Jakim sposobem budowa o wiele dłuższej, a przez to o wiele droższej linii kolejowej przyczyni się do polepszenia połączeń z
krajami nadbałtyckimi?

W pełni solidaryzujemy się ze stanowiskiem Burmistrzów Augustowa, Dąbrowy Białostockiej i Sokółki, którzy jednoznacznie negatywnie zaopiniowali w dn. 19
sierpnia br. korektę przebiegu linii E-75. Protestujemy przeciwko traktowaniu naszego regionu jak gorszej części Polski. Nie zasługujemy na odizolowanie



sierpnia br. korektę przebiegu linii E-75. Protestujemy przeciwko traktowaniu naszego regionu jak gorszej części Polski. Nie zasługujemy na odizolowanie
gospodarcze, a do tego mogą się przyczynić proponowane zmiany.

Środowisko naturalne to nasz wielki skarb, o który dbamy. Chcemy, żeby z tych dóbr korzystali w cywilizowany sposób również inni, a to oznacza, że mamy
prawo do rozwoju gospodarczego, w tym infrastruktury transportowej. Żeby do nas dojechać trzeba mieć czym i po czym, bo w przeciwnym razie staniemy się
trudno dostępnym skansenem.

Zgodnie z celem Unii Europejskiej modyfikacja sieci TEN-T powinna zwiększyć atrakcyjność inwestycyjną regionów, przyczynić się do zachowania unikatowych
obszarów, ale jednocześnie przyczynić się do rozwoju turystyki. Proponowana korekta przebiegu linii E-75 oznacza, że cele te niestety nie dotyczą naszego
regionu.”

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby wnieść uwagi bądź propozycje do przedłożonego
stanowiska?

Uwag ani propozycji nie zgłoszono i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie ww. stanowisko, 
w wersji zaproponowanej przez Przewodniczącego Rady Miejskiej. W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania Państwo Radni jednogłośnie, 17 głosami
za, przyjęli stanowisko Rady Miejskiej w Augustowie w sprawie projektu „Master plan dla transportu kolejowego w Polsce do 2030 roku”, 
w wersji zaproponowanej przez Przewodniczącego Rady Miejskiej. /zał. nr 14/

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta poprosił, aby ww. stanowisko przesłać również do rad miejskich Dąbrowy Białostockiej 
i Sokółki.

Ad. pkt 8

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 8 porządku obrad, tj.
rozpatrzenie skargi Pana Andrzeja Usowicza na działalność Burmistrza Miasta Augustowa oraz Zastępcy Burmistrza. Pan Przewodniczący poinformował, iż Pan
Andrzej Usowicz, zam. w Augustowie przy ul. Bystrej 26 skierował do Ministerstwa Środowiska Biura Kontroli i Audytu Wewnętrznego zawiadomienie o
uzasadnionych podejrzeniach łamania przez Burmistrza Miasta Augustowa przepisów dotyczących Ochrony Środowiska oraz usiłowania rozpoczęcia inwestycji
niekorzystnie oddziaływującej na środowisko bez uzyskania wymaganych przez prawo dokumentów. Ministerstwo Środowiska Biuro Kontroli i Audytu
Wewnętrznego przesłało do Przewodniczącego Rady Miejskiej, do załatwienia zgodnie z kompetencją, skargę z dnia 7 października 2008 r. Pana Andrzeja
Usowicza, na działalność Burmistrza Miasta Augustowa oraz Zastępcę Burmistrza. Pan Przewodniczący wyjaśnił, iż skarga dotyczy realizacji planowanej
inwestycji pod nazwą „Budowa ciągu pieszo – rowerowego nad Kanałem Bystrym”. Zdaniem Pana Usowicza inwestycja sprowadza się do wycięcia zieleni,
zabetonowania brzegów i wyłożenia kostki brukowej. Skarga stanowi załącznik do niniejszego protokołu./zał. nr 15/

Pan Andrzej Kurczyński - Przewodniczący Rady Miejskiejzaproponował, aby ww. skargę przeanalizowała Komisja Rewizyjna, a następnie Rada Miejska
podejmie w tej sprawie stosowną uchwałę.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma inną propozycję w tej sprawie?

Innych propozycji nie zgłoszono.

Ad. pkt 10

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 10 porządku obrad, tj. do
przyjęcia protokołu z obrad XXV sesji Rady Miejskiej z dnia 26 września 2008 r. Zapytał, czy są uwagi do protokołu ?

Uwag nie zgłoszono i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał ww. protokół pod głosowanie, który w wyniku przeprowadzonego
jawnego głosowania został przyjęty jednogłośnie 17 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się.

Ad. pkt 11

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta poinformował, iż Komisja ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM w Augustowie skierowała do niego
pismo, w którym zgłosiła następujące zadania, które należy wprowadzić do realizacji w budżecie miasta na 2009 rok:

- rozpoczęcie budowy kompleksu sportowo – rekreacyjnego przy 
Gimnazjum nr 1;

- rozpoczęcie budowy hali sportowej i obiektów towarzyszących przy Szkole Podstawowej nr 4;

- zwiększenie środków finansowych przeznaczonych na działalność stowarzyszeń i klubów sportowych oraz rozdzielenie ich na sport wypoczynkowy i zajęcia
rekreacyjno – sportowo – dydaktyczne;

- opracowanie regulaminu przyznawania stypendiów za wybitne osiągnięcia sportowe;

- opracowanie regulaminu przyznawania środków finansowych stowarzyszeniom i klubom sportowym w oparciu o osiągane wyniku, poziom prowadzonych zajęć
oraz ilość osób objętych szkoleniem. /zał. nr 16/

Pan Burmistrz poinformował, iż na budowę hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 4 wniosek wraz z kompletną dokumentacją został już złożony do Urzędu
Marszałkowskiego. Wniosek ten przeszedł już pozytywnie weryfikację przedwstępną i oczekuje na dalszą ocenę. Pan Burmistrz wyraził nadzieję, iż będzie ona
dla nas pomyślna i prace budowlane rozpoczną się już 
w 2009 roku. Poinformował, iż nie ogłoszono jeszcze konkursu, który umożliwi złożenie projektu na budowę kompleksu sportowo – rekreacyjnego przy
Gimnazjum nr 1. Projekt wraz z pozwoleniem na budowę jest już gotowy. Zadanie to będzie wprowadzone do projektu budżetu miasta na 2009 r. z kwotą 1,5
mln zł, co pozwoli na rozpoczęcie budowy w ramach środków własnych, 
a nie będzie przeszkodą, aby ubiegać się o wsparcie finansowe w ramach projektów unijnych. Pan Burmistrz poinformował, iż odbyły się spotkania 
z Przewodniczącym Rady, nauczycielami i rodzicami. Społeczność tej Szkoły czuje się pokrzywdzona i ma prawo tak się czuć, ponieważ przez fakt, iż budynek
Szkoły jest objęty ochroną konserwatora zabytków wszelkie prace remontowe, czy budowlane są utrudnione, nie zmienia to jednak faktu, iż trudne tematy należy
podejmować i realizować.

Pan Burmistrz poinformował, iż środki finansowe na stypendia i nagrody burmistrza zostaną zaplanowane przy konstrukcji budżetu miasta na 2009 r..
Opracowany zostanie regulamin przyznawania stypendiów. Komisja ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM w Augustowie zgłosiła już pewne propozycje.
Pan Burmistrz powiedział, iż zgadza się z tym, że osiągane wyniki należy wynagradzać i doceniać. Kluby sportowe, które nie mają takich osiągnięć nie powinny
liczyć na wsparcie finansowe ze strony miasta na takim poziomie jak te, które odnoszą sukcesy i są z całą pewnością reklamą dla miasta. Pan Burmistrz poprosił
o zadawanie pytań.

Pytań nie zgłoszono. Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał z korespondencją, która wpłynęła do Przewodniczącego 
i Rady Miejskiej:

- z pismem Pani Anny Grajewskiej zam. w Augustowie przy 
ul. Tytoniowej 8a/1, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego w Augustowie 
w dniu 07.10.2008 r., dotyczącym zamiany lokalu mieszkalnego – 



w dniu 07.10.2008 r., dotyczącym zamiany lokalu mieszkalnego – 
Pan Przewodniczący przedstawił bardzo trudną sytuację rodziny Państwa Grajewskich, za którą ponoszą odpowiedzialność - wyjaśnienie dotyczące zamiany
wraz z korespondencją dot. sprawy stanowi załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 17/ Pan Przewodniczący zaproponował, aby ww. temat rozpatrzyła
Komisja ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM 
i przedstawiła wnioski na następnej sesji Rady Miejskiej, a następnie udzielona zostanie odpowiedź Pani Grajewskiej;

- z pismem mieszkańców bloku przy ul. mjr H. Sucharskiego, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego w Augustowie w dniu 03.10.2008 r., dotyczącym zwiększenia
bonifikaty na wykup mieszkań w budynku nr 4. W piśmie przedstawiono zasadne argumenty, jednak w świetle obowiązujących przepisów udzielenie bonifikaty
nie jest możliwe. Odczytał opinię na ww. temat: „Udzielenie bonifikaty zgodnie z aktualną treścią art. 68 ust. 1 ustawy 
o gospodarce nieruchomościami ma charakter indywidualny. Oznacza to, iż 
w każdym przypadku zbycie nieruchomości z bonifikatą na rzecz konkretnego nabywcy wymaga zgody rady gminy. Zgoda ta obejmuje nie tylko sam fakt
udzielenia bonifikaty, lecz także jej zakres. Stosownie do powyższego, uchwałą nr XXIV/144/08 Rady Miejskiej w Augustowie z dnia 7 lipca 2008 r., został
uchylony par. 4 dotychczas obowiązującej uchwały nr XX/196/04 Rady Miasta Augustów z dnia 29 października 2004 r. zmienionej uchwałą nr VI/36/07 Rady
Miejskiej w Augustowie z dnia 16 marca 2007 r. określający wysokość bonifikat przy sprzedaży lokali mieszkalnych.

Wobec tego, że obecnie rady gmin nie mają możliwości uchwalania ogólnych zasad udzielania bonifikat przy sprzedaży nieruchomości, Rada Miejska 
w Augustowie nie ma podstaw prawnych do udzielenia bonifikaty w związku ze złożonym grupowym wnioskiem najemców lokali w bloku przy 
ul. mjr H. Sucharskiego 4.

Rada gminy wyraża zgodę na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej zgodnie 
z przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami, jeżeli nieruchomość jest sprzedawana jako lokal mieszkalny.

W rozpatrywanej sytuacji najemcy lokali powinni wystąpić indywidualnie 
z wnioskiem o sprzedaż lokalu mieszkalnego załączając operat szacunkowy określający wartość nieruchomości, na podstawie której zostanie ustalona cena
nieruchomości będąca przedmiotem podjęcia uchwały o wyrażeniu zgody 
i wysokości bonifikaty na rzecz konkretnego nabywcy.” /zał. nr 18/ Pan Przewodniczący poprosił o przygotowanie odpowiedzi na podstawie odczytanej opinii
prawnej;

- z pismem mieszkańców ul. Młodości i ul. Kwaśnej, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego w dniu 15 października 2008 r., dotyczącym wprowadzenia do
porządku obrad najbliższej sesji Rady Miejskiej punktu: „Wprowadzenie do wykazu Zadań Inwestycyjnych na 2009 rok zadania pod nazwą „Budowa Ulicy
Młodości i Kwaśnej” – dofinansowanie”. Pan Przewodniczący powiedział, iż poinformował przedstawicieli tych ulic, iż taki punkt do obrad sesji nie zostanie
wprowadzony, ponieważ ww. ulice nie są ulicami miejskimi tylko powiatowymi. Mieszkańcy mogą jedynie ubiegać się o dofinansowanie, oczywiście w
porozumieniu z organem wiodącym, czyli w tym przypadku 
z Powiatem Augustowskim, który powinien taką inwestycję prowadzić. Miasto w pierwszej kolejności musi najpierw realizować zadania własne. Pan Burmistrz
obiecał, iż dofinansuje budowę ulic: Kwaśnej, Młodości i 3 Maja, ale nie będzie to dofinansowanie w większej części niż Powiatu, ponieważ na to Miasta nie stać.
Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na to, aby podpisy pod petycjami były zbierane rzetelnie, i lepiej, kiedy jest ich mniej, ale zebranych rzetelnie niż np. jedna
osoba podpisuje się za całą swoją rodzinę - jest to fałszowanie podpisów, /zał. nr 19/;

- z pismem Komitetu Budowy Nitki Ciepłowniczej do ulic Nowomiejskiej, Chwalczewskiego, Nadrzecznej i Wierzbnej, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego w dniu
05 listopada 200 8 r., dotyczącym przyłączenia do ogrzewania miejskiego swoich nieruchomości. Do pisma załączono listę 74 osób zainteresowanych
przyłączeniem do ogrzewania miejskiego swoich posesji. Pismo kierowane jest do MPEC „GIGA” Sp. z o.o., natomiast Przewodniczący Rady Miejskiej otrzymał
je do wiadomości. Pan Przewodniczący przypomniał, iż Pan Dyrektor MPEC „GIGA” Sp. z o.o. na poprzedniej sesji przedstawił harmonogram uciepłownienia
miasta w kolejnych latach, /zał. nr 20/;

- z pismem Rady Powiatowej Podlaskiej Izby Rolniczej w Augustowie, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego w dniu 5 listopada 2008 r., dotyczącym zapraszania
na sesje Rady Miejskiej w Augustowie delegatów wybranych 
z naszej gminy do Rady Powiatowej Podlaskiej Izby Rolniczej w powiecie augustowskim. „Izba Rolnicza chce być jak najbliżej spraw dotyczących rolników i
rozwoju obszarów wiejskich, a także jako samorząd rolniczy chce ściśle współpracować z samorządem gminnym.” Pan Przewodniczący stwierdził, iż uważa za
zasadne zapraszanie przedstawicieli Izby Rolniczej na sesje Rady Miejskiej, dlatego już na następną sesję takie zaproszenie zostanie wystosowane;

- z propozycją udziału w jubileuszowym Balu Niepodległości z okazji obchodów 90 rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości, który odbędzie się w Pałacu
Branickich w Białymstoku, dnia 10 listopada 2008 r.. /zał. nr 21/.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za złożone ofiary na Mszę Świętą w intencji Ojczyzny, która zostanie odprawiona 11
listopada 2008 r. w Bazylice Mniejszej NSJ. Msza odbędzie się w Bazylice Mniejszej NSJ. Pan Przewodniczący zaproponował, aby w poczcie sztandarowym
wzięli udział: Wiesław Jeruć, Dariusz Górny 
i Jarosław Kwiecień. Panowie Radni wyrazili zgodę na wzięcie udziału 
w poczcie sztandarowym.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta poinformował, iż 
Pan Dyrektor MPEC „Giga” sp. z o.o. analizuje możliwość poprowadzenia nitki ciepłowniczej w dwóch kierunkach.. Pierwszy kierunek to ul. Kwaśna 
i Młodości, a drugi to ulice: Portowa i Kasztanowa. Przeprowadzenie tych inwestycji będzie zależało od możliwości finansowych firmy. Pan Burmistrz oświadczył,
iż nigdy nie powiedział, że Miasto nie będzie uczestniczyć 
w budowie dróg, również powiatowych, ale nie można do budżetu miasta wprowadzać realizacji inwestycji powiatowej. Inwestycje takie można dofinansowywać,
ale Państwo Radni każdorazowo muszą podjąć uchwałę w tej sprawie. Pan Burmistrz powiedział, że jeśli tylko Pan Starosta złoży wniosek 
o dofinansowanie inwestycji drogowej, to Miasto na pewno będzie współuczestniczyć w jej realizacji. Przypomniał, iż Miasto realizuje budowę dróg powiatowych.
Przygotowany jest projekt na realizację ulice: 3 Maja, Ogrodową i Tytoniową. Budowa ul. 3 Maja rozpocznie się w przyszłym roku. Miasto ze swojej strony, ze
środków własnych, poniesie koszty związane 
z budową kanalizacji sanitarnej i deszczowej. Zostanie złożony wniosek 
o dofinansowanie ze środków unijnych odtworzenia nawierzchni drogowej. Należy również zadać pytanie, czy składamy wnioski o dofinansowanie ze środków
unijnych na realizację ulic miejskich czy powiatowych? Pan Burmistrz powiedział, iż podjął decyzję, aby złożyć wniosek o dofinansowanie budowy 
ul. Grzybieniowej i Prądzyńskiego.

Pani Radna Anna Szałwińska powiedziała, iż w Przeglądzie Augustowskim wydrukowano zdjęcia budynków, które szpecą Augustów, ale zabrakło zdjęcia
budynku na rogu ulic: Zygmuntowskiej i Kwaśnej. Budynek ten nie jest zabezpieczony, wchodzą do niego dzieci, co może być dla nich niebezpieczne. Poprosiła
o zabezpieczenie przynajmniej wejścia do budynku.

Pan Piotr Sieńkowski – Komendant Straży Miejskiej poinformował, iż zwróci uwagę na ten budynek.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta powiedział, iż jednym ze szpecących Augustów budynków jest budynek młyna na 
ul. 29 Listopada. Wyjaśnił, iż właściciele tej nieruchomości mają problem 
z przeprowadzeniem jakiejkolwiek inwestycji, ponieważ budynek znajduje się pod opieka konserwatora zabytków. W wielu przypadkach za szpecące budynki w
miastach odpowiedzialni są konserwatorzy zabytków, którzy utrudniają ich wyburzenie. Poinformował, iż budynki u zbiegu ulic: Kościelnej i Ks. Skorupki z
czasem zostaną zlikwidowane, ponieważ powstał już projekt nowego budynku. Stary zrujnowany budynek na ul. Żabiej będzie wkrótce rozebrany. Trwają
sukcesywne starania, aby pozyskać lokale zastępcze dla rodzin 



sukcesywne starania, aby pozyskać lokale zastępcze dla rodzin 
z likwidowanych budynków.

Ad. pkt 12

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej po wyczerpaniu porządku obrad zamknął XXVI sesję Rady Miejskiej 
w Augustowie.
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